
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 447
van BART DOCHY
datum: 18 september 2017

aan GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

Rampenfonds  -  Werking

De overvloedige regen en windhozen die plaatsvonden in het voorjaar en de zomer van 
2016 werden door de Vlaamse Regering als algemene ramp erkend. Sedert de zesde 
staatshervorminig is dit een nieuwe bevoegdheid voor Vlaanderen.

Graag verneem ik van de minister op welke manier de Vlaamse Regering deze nieuwe 
bevoegdheid invult.

1. Welke algemene rampen werden in 2016 door de Vlaamse Regering erkend? Kan de 
minister-president per ramp meedelen wat de geraamde kosten van de 
overheidstussenkomst waren en hoeveel schadeaangiftes en voor welk bedrag er 
uiteindelijk werden ingediend?

2. Hoeveel dossiers per ramp zijn er op datum van 15 september 2017 reeds 
behandeld? Welke bedragen werden reeds uitgekeerd en wanneer wordt verwacht 
dat alle schadevergoedingen van deze erkende rampen uitbetaald zullen zijn?

3. Kan de minister-president de verhouding tussen de ingediende schadeaangiftes en 
het uiteindelijk uitbetaalde bedrag toelichten? Wat zijn de redenen waarom er minder 
wordt uitgekeerd dan ingediend/geraamd?

4. Wat lijkt de minister-president een redelijke termijn tussen enerzijds het moment 
van de ramp, het moment van de erkenning van de ramp en het moment van de 
uitbetaling van de schadevergoeding?



GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD
op vraag nr. 447 van 18 september 2017
van BART DOCHY

1. Het overzicht van de rampen die de Vlaamse Regering erkend heeft is gepubliceerd op 
https://overheid.vlaanderen.be/rampenfonds. Mijn diensten houden deze webpagina 
voortdurend up to date.

In de onderstaande tabel zijn per erkende ramp de schade weergegeven zoals initieel 
geraamd door de gemeenten (in aantal dossiers en in bedrag) en het aantal dossiers 
dat effectief ingediend is bij het Vlaams Rampenfonds. Het bedrag van de aangegeven 
schade zal pas gekend zijn nadat het Vlaams Rampenfonds de behandeling heeft 
kunnen starten van alle ontvangen dossiers.

Aantal dossiers Bedrag

2014-A 2 109 € 16 949 910 381

2014-B 50 € 365 000 0

2015-A 235 € 1 533 262 67

2015-B 122 € 1 436 500 179   (*)

2015-C 119 € 907 830 44

2016-A 26 434 € 248 648 459 5 930

2016-B 1 443 € 31 636 917 464

2016-C 101 € 760 991 44

2016-D 615 € 6 209 964 95

Schade geraamd door de gemeenten Aantal dossiers ingediend bij 
het Vlaams RampenfondsRampen

(*) Voor de overvloedige regenval van 29 en 30 augustus (ramp 2015-B) ligt 
het aantal ontvangen schadedossiers hoger dan de raming omdat veel gemeenten 
geen gegevens hadden bezorgd over de geraamde schade.

Legende:
- 2014-A: de overvloedige regenval van 27, 28 en 29 juli
- 2014-B: de overvloedige regenval van 3 augustus

- 2015-A: de overvloedige regenval van 5 juni
- 2015-B: de overvloedige regenval van 29 en 30 augustus
- 2015-C: de windhoos en rukwinden met lokaal karakter van 29 en 30 augustus

- 2016-A: de langdurige overvloedige regenval en overstromingen van 27 mei tot 26 
juni
- 2016-B: de windhoos en rukwinden met lokaal karakter van 23 juni
- 2016-C: de hagel van 23 juni
- 2016-D: de overvloedige regenval van 23 juli

https://overheid.vlaanderen.be/rampenfonds


2. De onderstaande tabel geeft per ramp het aantal dossiers weer dat het Vlaams 
Rampenfonds heeft afgewerkt en de bedragen die werden uitgekeerd (toestand op 30 
september 2017).

Rampen Aantal behandelde 
dossiers

Uitgekeerd
bedrag

2014-A 380 € 6 660 113

2014-B 0 € 0

2015-A 59 € 745 018

2015-B 166 € 4 041 452

2015-C 22 € 17 095

2016-A 761 € 10 940 461

2016-B 0 € 0

2016-C 1 € 0

2016-D 1 € 0

Het Vlaams Rampenfonds streeft ernaar tegen eind 2018 alle dossiers afgewerkt te 
hebben en te bezorgen aan het Vlaams Fonds voor de Lastendelging voor de betaling 
van de toegekende schadevergoedingen.

3. De raming die aan de gemeente gevraagd wordt heeft tot doel een eerste inschatting 
te kunnen maken van de omvang van de ramp (het aantal getroffenen en de geleden 
schade op hun grondgebied). Voor het indienen van die ramingen baseren de 
gemeenten zich op eigen schattingen of op de schaderamingen die zij krijgen van de 
getroffenen, zonder ermee rekening te houden of deze schade in aanmerking komt 
voor een vergoeding. Daardoor zijn de ramingen van de gemeenten te hoog.

Bovendien zij in de ramingen van de gemeenten meestal veel schadegevallen 
opgenomen waarvoor uiteindelijk geen aanvraag ingediend wordt bij het Vlaams 
Rampenfonds.

De effectief geleden schade kan pas bepaald worden na de vaststelling door de 
landbouwcommissie en na het plaatsbezoek van de experten die door de gouverneurs 
aangesteld zijn. Meestal is de vastgestelde schade veel lager dan de aangevraagde 
schade. De experten kijken immers eerst na of de ingediende schade wel degelijk 
vergoedbaar is door het Vlaams Rampenfonds en daarna worden de wettelijk 
vastgestelde franchises toegepast.

4. Al deze erkende rampen vielen nog onder de oude (federale) wetgeving. Op nieuwe 
rampen die zich nu zouden voordoen zijn het decreet van 3 juni 2016 en het 
uitvoeringsbesluit van 23 december 2016 van toepassing.

Volgens de nieuwe regelgeving hebben de gemeenten twee maanden tijd om een 
gefundeerde raming van het aantal getroffenen en het geraamde schadebedrag te 
bezorgen aan het Vlaams Rampenfonds. Daarna vraagt het Vlaams Rampenfonds voor 
de getroffen gemeenten de adviezen van de referentieorganismen (KMI, VMM, …).

Bij een positief advies van het referentieorganisme vraagt het Vlaams Rampenfonds 
het advies van de Inspectie van Financiën, en wordt het begrotingsakkoord 
aangevraagd. Daarna kan ik als bevoegde minister de erkenning als ramp ter 
goedkeuring voorleggen aan de Vlaamse Regering.



Na goedkeuring door de Vlaamse Regering volgt de publicatie van het 
erkenningsbesluit in het Belgisch Staatsblad en hebben de getroffenen drie maanden 
tijd (vanaf de maand na de datum van publicatie) om hun schadedossier in te dienen 
bij het Vlaams Rampenfonds.

Het is niet mogelijk om een gemiddelde termijn te bepalen voor de afhandeling van 
ingediende schadedossiers, omdat er verschillende factoren meespelen, bijvoorbeeld:

 is het ontvangen dossier volledig?
 is het een eenvoudig of een complex dossier?
 is het gekoppeld aan andere dossiers?
 hoe snel worden de expertiseverslagen opgemaakt en worden zij al dan niet 

betwist?
 zijn er bij het Vlaams Rampenfonds nog dossiers in behandeling van vroegere 

rampen?

In ieder geval doet de Vlaamse overheid, binnen de perken van wat haalbaar is, al het 
mogelijke om de dossierbehandeling vlot te laten verlopen. Zo heb ik, rekening 
houdend met het groot aantal rampendossiers dat momenteel in behandeling is, 
gezorgd voor een personeelsmatige versterking van het Vlaams Rampenfonds en voor 
extra budgettaire middelen voor de betaling van de schadevergoedingen.


